
 

 

Mandag den 19. juni 2023 

 
 

Konstitueringsmøde 

Sted: Konfirmandstuen i Gl. Harlev 

Deltagere: Merethe Jelsbak Raundahl, Sol Strømbo Hansen, Marie Hastrup Sørensen, 

Carsten Dam Hyldal, Helene Juul Munch, Nina Overgaard, Søren R.W. Danielsen 

Referat i kursiv  

 
 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Konstituering  

 
Formandskab: 
Merethe Jelsbak Raundahl: Formand med vid adgang til uddelegering til næstformand og 
udvalgsformænd 
Nina Overgaard: Næstformand 
Sekretær: Helene Juul Munch 
Kasserer: Kaj Sommer ønsker at stoppe med udgangen af 2023, hvorefter Carsten kan komme i 
spil 

 
Udvalg: 
Fællesskaber på tværs: Helene Juul Munch, formand, Marie Hastrup Sørensen, Merethe Jelsbak 
Raundahl 
Kommunikation og PR: Marie Hastrup Sørensen, formand, Helene Juul Munch og Merethe 
Jelsbak Raundahl 
Infrastruktur og erhverv: Sol Strømbo Hansen, formand, Nina Overgaard, Søren R.W. 
Danielsen, Carsten Dam Hyldal 
Byudvikling, natur og miljø: Nina Overgaard, formand, Søren R.W. Danielsen, Sol Strømbo 
Hansen, Carsten Dam Hyldal og Merethe Jelsbak Raundahl 

 
Drivkræfter på de store dagsordener: 
- Erhvervsparken: Sol Strømbo Hansen 
- Banen Silkeborg-Aarhus: Søren R.W. Danielsen 
- Byudvikling øst for Stillingvej: Søren R.W. Danielsen og Carsten Dam Hyldal 
- Ny daginstitution: Merethe Jelsbak Raundahl 

 
 
 
 
 



 

 

3 Byudvikling, natur og miljø 

3.1 Forundersøgelse i forbindelse med udarbejdelse af forslag til lokalplan for et Bo- og 
aktivitetstilbud, Silkeborgvej 939, 8462 Harlev J  (Snåstrup Vestergård)  

Indledende, opklarende snak om omfanget af kommentarer på perspektivingen. Der er fremsendt 
ønske om input til tilbud/aktiviteter i det afmærkede areal.  

Til høringsvar: Væsentligt at der fremadrettet er øje for, hvad man anlægger i det omkringliggende 
område samt hensynstagen til beboergruppen (Åbenhed bliver her afgørende for at skabe tryghed 
og indsigt. Prioritere tryghedsskabende sammenspil med området). Man skulle også overveje at 
anlægge buslommer i begge retninger, samt overvejelser om udtrykket (et udtryk der er værd at se 
på fremfor bare en lagerbygning). Man skal også være opmærksom på at det i forvejen er et 
støjplaget område; planer om støjafskærmning.  

Søren skriver høringssvar - sender udkast rundt inden den 30.    

 

3.2 Grønne bofællesskaber vest for Harlev. Der er stor opbakning fra fællesrådet til ideén om at 
stifte et nyt, bæredygtigt bofællesskab i Harlev. Der er dog ikke stor opbakning til selve 
placeringen. Et flertal i bestyrelsen ønsker, at et nyt bæredygtigt bofællesskab etableres øst for 
Harlev og ikke vest, som skitseret i forslaget. Fællesrådet har tidligere tilkendegivet, at der ses 
positivt på muligheden for at aktivere området vest for Harlev (Holdningstilkendegivelse fra 2020), 
men siden den tilkendegivelse er udstykningen øst for Harlev blevet en realitet. Aarhus kommune 
arbejder på at udvikle en helhedsplan for området øst for Stillingvej, hvor vi i Fællesrådet netop 
ønsker nye og alternative boligformer med fokus på bæredygtighed både i forhold til anlæg og 
aktivering af det nye område, hvorfor netop et bofællesskab er meget interessant.  
Merethe sender svar til Levi og sætter Plan, Byg og Miljø fra Aarhus kommune cc på mailen.     

  
3.3 Opdatering på VAM-grunden Ærgrelse over modstridende målsætninger i kommunen og 
ærgrelse over svaret fra kommunen.  
Merethe følger op.   

 

4. Eventuelt 

4.1 Opfølgning på indslag på TV2 Østjylland vedr. grusgrav på Stallinggårdvej, ældre gård i 
Ådalsparken, jordbunker i Gl. Harlev etc.   
Pga. aflysning var det ikke muligt for Merethe og Tina M. Dam (formand for Gl. Harlev 
borgerforening) at deltage i indslaget med udtalelser om jordbunkerne ved Gl. Harlev. Indslaget 
blev lavet, men med en anden vinkling. Kommunen udtalte i indslaget, at der er rejst påbud og 
man er opmærksom på, om fristen (14 dage) overskrides.  

Carsten overtager korrespondancen med kommunen (seneste mail fra 23.5).    

 
 
 

 

 

 
 

 


